
E m l é k e z t e t ő  

az Egyesületi Elnökség 2007. március 7-én 14.00 órakor Budapesten az Elektrotechnikai 
Múzeumban megtartott nyilvános üléséről 

 Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András. Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Balázs 
Péter helyett Dr. Benkó Balázs, Orlay Imre, Dr.Vajda István, Kiss Kálmán, Nagy János, 
Szilágyi András, Bartos Csaba, Horváth József, Pintér József, Rácz Géza, Turi Gábor 
elnökségi tagok, továbbá Almási Sándor, Dr.Dán András, Lernyei Péter állandó meghívottak, 
valamint Dr. Jeszenszky Sándor. 

Kimentette: Kovács László, Bognár Alajos, Rózsa Ferenc. 

Az Egyesületi Elnökség tagjait az Elektrotechnikai Múzeumban fogadta Dr. Jeszenszky 
Sándor, részletes tájékoztatást adott a múzeumról, annak megváltozott helyzetéről � az 
Országos Műszaki Múzeum Elektrotechnikai Múzeuma lett a korábbi Magyar 
Elektrotechnikai Múzeum � bemutatta az újdonságokat részletes tárlatvezetés keretében. Az 
Elnökség megtekintette a Zipernowsky teremben kialakított Töredékek az 
�Elektrotechnika� 100 évéből időszaki kiállítást, mely 2007. május 31-ig tekinthető meg. A 
múzeumi programot követően került sor az Egyesületi Elnökség ülésére. 

Dervarics Attila elnök köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy az ülés 
határozatképes. 

Az Elnökség egyhangúlag elfogadta az előzetesen előterjesztett napirendi pontokat.  

Első napirendi pontként Kovács András főtitkár a korábbi elnökségi ülések emlékeztetőiben 
foglaltakról elmondta, hogy azok végrehajtása megtörtént, illetve a jelen ülés keretében kerül 
előterjesztésre. 

Második napirendi pontként Dervarics Attila elnök adott tájékoztatást a megújulási 
program időarányos teljesítéséről, melyhez az eddigi konkrét munkákról adtak tájékoztatást a 
munkabizottság vezetők.  

-     Szakmai Tudományos Bizottság vezetője Dr. Vajda István három kiemelt területet 
javasol kezelni: magyar energetika alakítása, elektrotechnika szakmai befolyásolása, 
közép- és felsőfokú képzés alakítása. A bizottság titkári teendőit Dr. Kiss István látja 
el. 

-     Tagság munkabizottság vezetője Horváth József a jelenlegi szolgáltatások kritikájából 
kiindulva két szintet javasol kezelni: központi szolgáltatás, helyi (szervezeti) szintű 
szolgáltatás. Korszerű tagnyilvántartási rendszert szükséges kialakítani. Az 
Elektrotechnika folyóirat és az Internet lehetőségével eddigieknél nagyobb mértékben 
kell élni.  

      Dervarics Attila elnök kérte az elnökség tagjait, kísérjék figyelemmel és segítség a 
tagság munkabizottság munkáját. 

-         Partnerség munkabizottság nevében Dr. Benkó Balázs javasolja a jogi és egyéb 
cégekkel, intézményekkel való kapcsolat különkezelését, egyedi, ill. általános 
szerződések megkötését, továbbá célcsoportok szerinti kezelést. 



-         Forrásszervezés munkabizottság vezetője Orlay Imre kiemelten a tanfolyamok és 
kapcsolódó jegyzetei fontosságáról és mint jelentős bevételi forrásról, lehetőségekről 
adott tájékoztatást. 

-         Az alapszabály módosítási javaslatot Dr. Benkó Balázs terjesztette elő. 
A hozzászólok közül Nagy János kifogásolta, hogy a MEE VTT delegáltját (SZB) 
nem vonták be csak tájékoztatták. Nem érti miért kell szigorítani az alapszabályt az 
ösztönzés növelése helyett. 

Kovács András az ülésen kiosztott �Javaslatok a MEE alapszabály módosítására� 
anyagban foglaltakban hívta fel a figyelmet, javasolta, hogy a bizottság munkáját 
külön vitanap megtartásával segítsük. Koncepcionális kérdésekben szükséges először 
megegyezni, ne személyre szólóan készüljenek a dokumentumok, az egyesület 
munkaszervezetét (titkárság), munkáját az egyesület stratégiája szabja meg. Az 
alapszabály elkészültét követően SZMSZ, ill. ügyrend készüljön, melyet a novemberi 
OET-én javasolt megvitatni. 

Rácz Géza kifogásolta, hogy a korábbi Elnökség által is felvetett nyitott kérdéseket, 
javaslatokat  az alapszabály tervezet nem veszi figyelembe.  

Schachinger Tamás a Gazdasági Bizottság véleményét tolmácsolva észrevételezte, 
hogy miért kell most ilyen gyorsan a módosítást végrehajtani. Javasolta legyen egy 
akció a szabályzatrendszer jó. 

Dervarics Attila az akciótervet, megújulást segítő alapszabály mellett érvelt, mely a 
működést szolgáltja. 

A Gazdasági Bizottság elnöke Schachinger Tamás a költség � forrás strukturális kezelése, a 
kontrolling rendszer alkalmazása, a cselekvési irányok szerinti könyvelés és beszámoló 
szükségességét emelte ki. Felhívta a figyelmet a forrásszervezésnél a kiinduló 
dokumentumban is szereplő innovációs alap (1 %) mint forrás lehetőségre. 

Dervarics Attila elnök a megújulási program dokumentum rendszerét mutatta be, mely  a 
honlapon el lett helyezve, kérte a bizottságok vezetőit, hogy a fájlokat töltsék fel. A titkárság 
március 8-án küldje meg e-mailon a dokumentációs rendszer működési modelljét az 
elnökségnek, a munkabizottságok vezetőinek pedig a hozzáférési kódjukat.  

Negyedik napirendi pontként Dervarics Attila elnök az ügyvezető igazgatói, ill. a 
főszerkesztői pályázattal kapcsolatosan, a kiküldött dokumentumok további pontosítását 
kérte. Mindkét munkakör szempontjából fontos a megújulási programhoz kapcsolódó és azt 
támogató munkaszervezet jövőbeni formája, mely azt jelentősen befolyásolhatja. Javasolta, 
hogy a pályázatokat elbíráló bizottság tagjai: Dervarics Attila, Kovács András, Nagy János 
kapjanak felhatalmazást az Elnökségtől a kiírás pontosítására, melyet a megújulási program 
irányítási bizottsága hagyná jóvá. 

Az Elnökség tagjai számos javaslatot észrevételt tettek, melyet a bíráló bizottság tagjai 
figyelembe vesznek. 

17/2007 az Egyesületi Elnökség egyhangúlag elfogadta, hogy az ügyvezető igazgatói és a 
főszerkesztői pályázatot a bíráló bizottság pontosítja, az irányító bizottsággal rövid úton 
egyezteti és jóváhagyatja, ezt követően úgy kell kiírni, hogy a pályázatok beérkezésének 
határideje 2007. április 15-e legyen. 



Ötödik napirendi pontként Tóth Péterné a MEE Kommunikációs és Marketing Bizottság 
elnöke terjesztette elő a MEE szakmai napját, mely az Industria helyett rendezett ElectroSalon 
kiállításon kerül megrendezésre, valamint ismertette a hozzá kapcsolódó akciókat: szórólap, 
stand. 

Az Egyesületi Elnökség a tájékoztatót jóváhagyólag tudomásul vette. 

Egyéb napirendi pontok közül: 
-         Schachinger Tamás GB elnök tájékoztatta az Elnökséget az egyesület gazdasági 

helyzetéről és a 2006. évi mérlegbeszámoló állásáról. 

-         Kovács András főtitkár felhívta az elnökség tagjain keresztül képviselt szervezetek 
figyelmét az Országos Elnök-titkári tanácskozás jelentkezési határidejére, valamint a 
díjjavaslatok megtételére vonatkozó határidőre. 

A Villamos- Gép, Készülék és Berendezés Szakosztály határidőn túl érkezett 
bizottságok tagi delegálását 2007. második félévre javasolta figyelembe venni, melyet 
az Elnökség egyhangúlag elfogadott. 

A Magyar Mérnök Kamara illetékes tagozatvezetőivel megbeszélést folytatott a 
kamarai mérnökök továbbképzésének kredit rendszere és az egyesületünk 
rendezvényeinek figyelembe vételéről. 

-         Nagy János MEE VTT elnök bejelentette, hogy Fehérváry Anikó személyében 
részmunkaidős alkalmazottat foglalkoztatnak 2007. március 1-jétől a Világítás 
Házában. 

-         Turi Gábor MEE FISZT elnök tájékoztatást adott a BMF-en szervezendő Miss 
Universitas nemzetközi rendezvényről, melyben a MEE FISZT KHT jelentős szerepet 
vállal. 

-         Lernyei Péter ügyvezető igazgató tájékoztatta az Elnökséget, hogy a 
www.gkm.gov.hu a Gazdasági és Közlekedési Minisztérium honlapján az Energetika 
rovatban külön egy oldalon tekinthető meg az Elektrotechnika folyóiratunkkal 
kapcsolatos centenáriumi megemlékezés, mely a GKM sajtósaival kialakított 
kapcsolatnak köszönhető. 

-         Dervarics Attila elnök bejelentette, hogy 2007. március 21-én 14:00 órakor a 
Megújulási Program Irányító bizottsága ülést tart a MEE tárgyalójában. 

  

Soron következő elnökségi ülésre 2007. március 28-án Budapesten a MEE 309. sz. 
tárgyalójában kerül  sor. 

 Budapest, 2007. március 9. 

  

Összeállította: 

Lernyei Péter sk. 

ügyvezető igazgató 

  

Jóváhagyta: 

Kovács András 
főtitkár 

http://www.gkm.gov.hu/

